
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خبرداد

شناسایی بیش از ۸ هزار تن اضافه تناژ 
در جاده های خوزستان

شناسایی بیش از ۸ هزار تن اضافه تناژ در جاده های خوزستان/ رشد ۴۱ درصدی تخلفات
ایسنا/خوزســتان مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان با اشاره به طرح تشدید 
برخورد با متخلفین اضافه تناژ گفت: از ابتدای سال جاری ۸۰۴۷ تن تخلف در راه های استان 
شناســایی و اعمال قانون شده اســت.محمد جولانژاد در گفت و گو با ایسنا با اشاره به طرح 
تشــدید برخورد با متخلفین اضافه تناژ اظهار کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون ۸۰۴۷ تن 
تخلف اضافه تناژ در راه های خوزســتان شناسایی و اعمال قانون شده است.وی با بیان اینکه 
این میزان کشف تخلف در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از رشد ۴۱ درصدی برخوردار بوده 
است، افزود: با توجه به مخاطرات بار بیش از ظرفیت مجاز در کاهش ایمنی تردد و خسارت 
به جاده ها، طرح شناســایی برخورد با متخلفین اضافه تناژ از ابتدای ســال جاری با جدیت 
بیشــتری در دستور کار قرار گرفته است.مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان 
با اشاره به اینکه بیشترین معادن استان در شهرستان های اندیمشک و دزفول هستند، بیان 
کرد: این طرح در قالب گشــت های مشترک با حضور پلیس راه استان و انجمن های صنفی 
شرکت های حمل و نقل کالا در تمامی محورها به خصوص در مبادی بارگیری معادن انجام 
می شود.وی عنوان کرد: با توجه به سهم بسیار زیاد این نوع از وسایل نقلیه در ترددهای روزانه 
استان، ضمن نظارت و کنترل توسط باسکول های ثابت و سیار در مبادی بارگیری، اقدامات 
پیشــگیرانه ای نیز با همکاری پلیس راه از جمله توقیف وسیله نقلیه در پارکینگ، لغو کارت 

هوشمند راننده و ناوگان در دست اجرا است.

موضوع تعیین دستمزد کارگران و افزایش سالانه آن متناسب با تورم قشر کارگر با 
وجود نقش آنها در گرداندن چرخ های اقتصادی و رونق تولید، هر ســاله چالش های 
زیادی را پشــت سر می گذارد، امسال هم جلســات نهایی تعیین حداقل دستمزد 
کارگران، با نهایی شدن رد طرح مزد منطقه ای، برای محاسبه نرخ سبد معیشتی بر 
اساس ماده ۴۱ قانون شورای عالی کار به اسفندماه کشیده شده و هنوز نتیجه قطعی 
آن مشخص نیست.به گزارش ایسنا، پس از  قانون اساسی دومین قانون مهم کشور 
قانون کار است که برای بیش از ۵۰ درصد جمعیت کشور بوده و اجرای آن بر عهده 
وزارت کار قرار دارد. ماده ۴۱ قانون کار صراحتا اعلام کرده که دستمزد باید به اندازه 
تورم و هزینه های معیشــت تعیین شود، بنابراین مبنا و ملاک تعیین دستمزد ماده 
۴۱ و عمل به آن اســت.در طول سال های اخیر همراه تلاش شده تا ریل دستمزد 
به مســیر اصلی خود برگردد و در کنار افزایش تورم که در بند یک ماده ۴۱ به آن 
اشاره شده و نرخ تورم اعلامی از سوی مراجع رسمی را به عنوان معیار تعیین حداقل 

مزد عنوان کرده، سبد معیشت خانوار نیز طبق بند دو مورد تاکید واقع شده است.
تعیین دســتمزد کارگران از مجرای شــورای عالی کار می گذرد و در قالب ســه 
جانبه گرایی میان کارفرما، کارگر و دولت و با همراهی همه شــرکای اجتماعی نرخ 
دستمزد مشخص و تصویب می شود. قشر کارگر امیدوار است که امسال نیز اعضای 
شورای عالی کار با درایت و اتفاق نظر عملکرد قابل قبولی در تعیین حداقل دستمزد 

از خود به نمایش بگذارند و دســتمزدی به تصویب برســد که ضمن ایجاد انگیزه و 
روحیه کار موجب افزایش قدرت خرید و تقویت معیشــت کارگران در ســال آینده 
باشد.در هر حال در جلسه اخیر شورا عددی که در خصوص رقم سبد معیشت خانوار 
از جانب گروه کارگری اعلام شد، ۲۱ میلیون تومان بود که منطبق با آمار مرکز آمار 
و انســتیتو تغذیه و بدون در نظر گرفتن تورم انتظاری در سال آینده است و عددی 
که گروه کارفرمایی به آن رســیده  بود، ۱۵ میلیون تومان اســت و یک اختلاف ۵ 
میلیون تومانی بین این دو سبد وجود دارد که دلیل آن انتخاب سبد غذایی مقرون 
به صرفه توسط کارفرمایان، عدم توجه به تمام اقلام سبد خانوار، محدود کردن اقلام 
ســبد غذایی و کم کردن میزان کالری ها بوده است.اما خواسته نمایندگان کارگری 
این است که رقم ۲۱ میلیون تومانی سبد معیشت مدنظر قرار بگیرد و این سبد ۲۱ 
میلیون تومانی بدون درنظر گرفتن تورم انتظاری است و پیش بینی تورم بالا در سال 
آینده دور از انتظار نیست.بر این اساس، طبق اطلاعات یک پژوهش که از ۱۳ الی ۱۸ 
اســفند ماه ۱۴۰۲ در کل کشور و با نظر سنجی از کارگران انجام شده است، میزان 
هزینه ماهانه خانواده ۱.۷ درصد از پاسخگویان، زیر ۶ میلیون تومان، ۳.۳ درصد ۶ تا 
۸ میلیون، ۱۸.۷ درصد ۸ تا ۱۰ میلیون، ۲۰.۵ درصد ۱۰ تا ۱۲ میلیون، ۲۰.۳ درصد 
۱۲ تا ۱۵ میلیون، ۱۹.۱ درصد ۱۵ تا ۲۰ میلیون و ۱۲.۳ درصد هزینه ماهانه خانواده 

آن ها بیشتر از ۲۰ میلیون و ۴.۱ درصد به این سوال پاسخی نداده اند

روزانه ۲۰۰ تن گوشت گرم وارد 
کشور می شود

قائم مقام وزارت جهاد کشــاورزی در امور تجارت و تنظیم بازار درباره واردات گوشت 
قرمز گفت: در حال حاضر با توجه به نیاز بازار روزانه به طور میانگین ۲۰۰ تن گوشت 
گرم وارد کشور می شــود.به گزارش خبرنگار مهر، گوشت تنظیم بازار با قیمت ۲۹۹ 
هزار تومان در میادین و بازارهای میوه و تره بار با صف های طولانی و ساعت ها معطلی، 
در حال عرضه اســت. علیرضا پیمان پاک، قائم مقام وزارت جهاد کشــاورزی در امور 
تجارت و تنظیم بازار درباره واردات گوشــت قرمز به مهر گفت: در حال حاضر روزانه 
به طور میانگین ۲۰۰ تن گوشت گرم وارد کشور می شود. بیش از این هم با توجه به 
ظرفیت لجســتیک و منابع ارزی، صلاح نیست که واردات بیشتری انجام شود.وی با 
بیان اینکه واردات به اندازه کمبودی که در بازار وجود دارد در حال انجام است، افزود: 
ماهانه تقریباً ۱۰ هزار تن گوشت منجمد وارد کشور می شود که بر اساس برنامه ریزی 

برای دو ماه پایان سال و ماه مبارک بوده است. همچنین در این دو ماه مجموع واردات 
گوشــت منجمد گوساله و گوســفند ۳۰ هزار تن بوده است که بخشی در گمرکات 
کشــور بوده و آزمایش های آن در حال انجام اســت.وی با تاکید بر اینکه برای اسفند 
و فروردین این ۳۰ هزار تن طبق برنامه در حال انجام اســت، ادامه داد: کمبودی در 
بازار وجود ندارد اما فاصله قیمتی باعث شــده تا صف خرید طولانی باشد. ایام پیش 
رو اعم از ماه رمضان، شب عید و سبد ارزاق پایان سال، تقاضا برای گوشت را افزایش 
داده است.پیمان پاک با اشاره به آمار کشتار، تصریح کرد: شرایط در حال تعادل است. 

بر اســاس پیش بینی که داشتیم و آمار 
کشتارگاه ها، روزانه به طور میانگین دام 
ســنگین ۸۰۰ رأس معادل ۱۴۰ تن در 
اســتان تهران در حال کشتار است. این 
عدد برای دو ماه قبل ۵۰۰ رأس معادل 
۷۰ تن بــود. همچنیــن در بخش دام 
ســبک، با افزایش ۵۰ درصدی به حدود 

۱۲۰ تن رسیده است.
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وزیر اقتصاد اعلام کرد: واگذاری شفاف پتروشیمی شازند به ارزش نقد ۲۴ همت از سوی زیرمجموعه بانک ملی به خریدار صاحب اهلیت با مصوبه دولت 
انجام شــد.به گزارش خبرگزاری مهر، سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در صفحه شخصی خود نوشت: واگذاری شفاف پتروشیمی 
شازند به ارزش نقد ۲۴ همت از سوی زیرمجموعه بانک ملی به خریدار صاحب اهلیت، نتیجه مصوبه تحولی بهمن ماه هیأت وزیران و گام مهمی بود 

در اجرای فرمان رهبر انقلاب و مطالبه مردم مبنی بر خروج از بنگاه داری بانک ها است.

www.sobh-eqtesad.ir

واگذاری پتروشیمی شازند به بخش غیردولتی

info@sobh-eqtesad.ir

لزوم توجه به صرفه جویی 
مصرف آب در روزهای 

خانه تکانی

در حال حاضر میزان ذخایر سدهای پنج گانه تهران کاهش پیدا کرده و لازم 
است که همه مشــترکان تهرانی در روزهای پایان سال و ایام خانه تکانی به 
موضوع صرفه جویی آب توجه ویژه ای داشــته  باشند.به گزارش ایسنا، بهزاد 
پارسا - مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای تهران در نشست خبری، با بیان 
اینکه با نزدیک شــدن به فصل بهار و رســم خانه تکانــی میزان مصرف آب 
افزایش می یابد تا جایی که می توان از اصطلاح آب تکانی به جای خانه تکانی 
استفاده کرد، گفت: در شرایطی که تهران با موضوع کم آبی دست  پنجه نرم 
 می کند، لازم است مشترکان به موضوع آب حساس تر باشند.وی با تاکید بر 
رعایت الگوی مصرف و ســرانه آب شرب اظهار کرد: وضعیت ذخایر سدهای 
پنج گانه تهران چندان مناســب نیســت و تهران جزو شهرهای حساس به 
حســاب می آید و در این شرایط باید رویه مصرف آب تغییر کند.مدیرعامل 
شرکت آب منطقه ای تهران با اشاره به  حجم مخازن سدهای تهران، گفت: 
درحال حاضر حجم آب سدهای تهران ۲۴۴میلیون مترمکعب بوده که نسبت 
به میانگین بلندمدت ۳۵۰ میلیون متر مکعب کاهش داشــته است.پارسا با 
بیان اینکه با برنامه ریزی صورت گرفته چندســال خشکسالی را مدیریت و 
تنش ها را به حداقل رسانده ایم تصریح کرد: این موضوع بدین معنا نیست که 
مشترکان هر میزان که بخواهند می توانند از آب شرب استفاده کنند چراکه 
دیگر شرایط مانند گذشته نیست و باید به موضوع آب حساس باشیم.وی با 
بیان اینکه مشترکان می توانند با انجام کارهای ساده مانع افزایش مصرف آب 
در ایام خانه تکانی شوند، گفت: استفاده از آب به عنوان جارو برای تمیز کردن 
بالکن یا حیاط و اســتفاده نادرســت از آب گاهی اوقات موقع خانه تکانی ها 
دیده می شود. در شرایطی که در کشور با کم آبی دست و پنجه نرم می کنیم 
هدر دادن آب به این شــکل بسیار ناپسند است.وی با بیان اینکه سرویس و 
تعمیر شــیرآلات خراب باید در اولویت قرار بگیرد، گفت: اســتفاده سرشیر 
کاهنده ی آب از طریق ترکیب هوا با آب درون لوله، به میزان چشــم گیری 
موجب کاهش در مصرف آب می شود.مدیرعامل شرکت آب منطقه ای تهران 
با بیان اینکه شست وشو فرش ها بهتر است در قالیشویی ها انجام شود، گفت: 
اســتفاده از برنامه مناسب برای ماشین لباسشویی و ظرفشویی تیز می تواند 
تا حد زیادی مانع از هدررفت آب شــود.به گفته پارسا کم کردن حجم آب 
فلش تانک ها در سرویس های بهداشــتی با تنظیم شناور آن ها می تواند در 
کاهش مصرف آب تاثیرگذار باشد.وی با اشاره به لزوم صرفه جویی در مصرف 
آب، اظهار کرد: تقاضای ما از همه مشترکان این است که میزان مصرف آب 
را کاهش دهند و تمام تلاش خود را خواهیم کرد تا مشــکلی در تامین آب 

مشترکان ایجاد نشود.

حاشیه جلسه دولت

اوجی: مشکلی در تامین بنزین 
در تعطیلات عید نخواهیم 

داشت

وزیــر نفت گفــت: ۴۴۰۰ جایگاه ســوخت در ایام تعطیلات نــوروز آماده 
خدمت رسانی به مردم هستند.به گزارش ایسنا، جواد اوجی چهارشنبه  - ۲۳ 
اسفند ۱۴۰۲ - در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
خوشــبختانه وزارت نفت با تدابیر خوبی که دیدیم برای همه ۴ هزار و ۴۰۰ 
جایگاه سراســر کشــور در ایام نوروز زمینه های خوبی تدارک دیده و برنامه 
تامین بنزین همه هموطنان عزیز ریخته شــده است. مخازن همه پر است و 
الحمدلله مشکلی در تامین بنزین نداریم.وی افزود: همه جایگاه داران موظفند 
که از کارت جایگاه در تمامی جایگاه ها باید اســتفاده کنند و همه همکاران 
من هم از ۱۵ اسفند در حال نظارت بر این موضوع هستند. خواهشم از همه 
هموطنان عزیزمان این است که سفرهای نوروزی حتما کارت سوخت خود 
را همراه داشته باشند. این کارت سوخت جایگاه ها برای هموطنانی است که 
کارتشان گم شده یا از بین رفته.اوجی ادامه داد: ذخایر خوبی در تامین بنزین 
برای ایام مسافرت داریم. چند روزی است که با توجه به رصدی که می کنیم 
و مصرف بنزین این مســافرت ها را می بینیم. معمولا میانگین مصرف بنزین 
مــا حدود ۱۱۴ یا ۱۱۵ میلیون لیتر در روز اســت منتها این روزها به ۱۲۳ 
میلیون لیتر رسیده است که نشان می دهد مسافرت های نوروزی شروع شده 
اســت.وزیر نفت همچنین درباره مواضع ایران در نشســت سران کشورهای 
صادرکننده گاز گفت: خیلی از کشــورهای عضو خوشبختانه حمایت کردند 
که بحث کشــورهای صادرکننده گاز و تولیدکننده نفت را باید مجدد انجام 
کرد. اینکه بخواهند در این قضایا سیاسی کار کنند و کشورهای صادرکننده 
گاز را ظالمانه تحریم کنند به قشری که نیاز به نفت و گاز دارند در حقیقت 
ظلم شده است. هم ما و هم خیلی از اعضای گاز با این موضوع موافق بودند. 
یکی از دلایلی که قیمت جهانی نفت و گاز تثبیت نمی شود همین بحث های 

سیاسی است.

گزیده خبر

نتایج یک نظرسنجی نشان می دهد

انتظار کارگران از افزایش دستمزدها در سال جدید چیست؟

آشتیانی: صادرات محصولات دفاعی ۴ تا ۵ برابر افزایش یافته است

حاشیه جلسه دولت

اسلامی: تا پایان دولت چهاردهم 
دو نیروگاه هزار مگاواتی افتتاح 

می شود

پنجره افزایش قیمت به روی نفت باز شد

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: از اردیبهشت سال آینده سایت های پرتودهی یکی پس از دیگری افتتاح 
می شود و امیدوارم تا پایان دولت چهاردهم، دو نیروگاه هزار مگاواتی دیگر هم افتتاح شود.به گزارش ایسنا، 
محمد اسلامی در حاشیه جلسه صبح امروز چهارشنبه ۲۳ اسفند ۱۴۰۲ در حاشیه جلسه هیئت دولت در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: در ســال ۱۴۰۲ پیشرفت و عملکرد شرکت های صنعتی - معدنی ما به لحاظ 
کمی نه به لحاظ مالی ۱۸ درصد رشد داشته است که به بالای ۱۰۰ درصد پیشرفت در بیشتر این شرکت ها 

رسیده است.....

پیامک های جعلی همچنان قربانی 
می گیرند

۲۴۸ کیلو شمش طلا در مرکز مبادله ایران 
معامله شد

عملکرد نادرست تاکسی های اینترنتی؛ چالش شهروندان 
در روزهای پایان سال
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گزیده خبر

وزیر ارتباطات خبر داد: بسته 
اینترنت رایگان ۵ گیگی عیدی 

دولت به مردم

وزیر ارتباطات گفت: به مناسبت عید نوروز و ماه مبارک رمضان، یک بسته اینترنت 
رایــگان برای مردم در نظر گرفتیم که مردم با مراجعه به درگاه ملی خدمات دولت 
هوشمند می توانند این بسته را دریافت کنند.به گزارش ایسنا، عیسی زارع پور امروز 
چهارشنبه در حاشیه جلســه هیات دولت اظهار کرد: به مناسبت عید نوروز و ماه 
مبارک رمضان، یک بسته اینترنت رایگان برای مردم در نظر گرفتیم که حجم آن ۵ 
گیگ معادل ۱۲ گیگ ترافیک داخل اســت. مردم با مراجعه به درگاه ملی خدمات 
دولت هوشمند می توانند این بسته را دریافت کنند. تا عید فطر امکان استفاده از این 
بسته وجود دارد.وی ادامه داد: سال گذشته در چنین روزهایی فیبرنوری در کشور 
۲.۵ میلیون نفر را پوشش می داد در حال حاضر این عدد سه برابر شده و به بیش از 
۷ میلیون رسیده است. اینترنت پرسرعت ۱۰۰۰ مگ بر ثانیه برای ۳۵ درصد مردم 
فراهم شده است. الان حدود ۶۰ درصد خدمات از طریق پنجره هوشمند دولت انجام 

می شود و بیش از ۴۰ میلیون نفر از مردم از این امکان استفاده می کنند.

پیام تبریک رییسی به مناسبت 
قهرمانی تیم ملی فوتسال 

ناشنوایان

رییس جمهور در پیامی قهرمانی مقتدرانه تیم ملی فوتسال ناشنوایان کشورمان در 
بیستمین دوره المپیک زمستانی ناشنوایان ۲۰۲۴ ترکیه را به به ملت ورزش دوست 
ایران تبریک گفت.به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در 
پیامی با تبریک قهرمانی مقتدرانه تیم ملی فوتسال ناشنوایان کشورمان در بیستمین 
دوره المپیک زمستانی ناشــنوایان ۲۰۲۴ ترکیه، این موفقیت بزرگ را برگ زرین 
دیگری در کارنامه درخشــان بازیکنان توانمند و با غیرت این تیم دانست.متن پیام 
رئیس جمهور به شرح زیر است؛بسم الله الرحمن الرحیم قهرمانی مقتدرانه تیم ملی 
فوتسال ناشنوایان کشورمان در بیستمین دوره المپیک زمستانی ناشنوایان ۲۰۲۴ 
ترکیه، برگ زرین دیگری در کارنامه درخشان بازیکنان توانمند و با غیرت این تیم 
ملی اســت.اینجانب با تبریک این موفقیت بزرگ به ملت ورزش دوســت ایران، از 
تلاش های ارزنده بازیکنان، مربیان، کادر فنی و همه دست اندرکاران این تیم قدردانی 
می کنم و دوام توفیقات و افتخارآفرینی آنان را در دیگر میادین ورزشــی، از درگاه 

خداوند متعال خواستارم.سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری اسلامی ایران

آشتیانی: صادرات محصولات دفاعی ۴ تا ۵ برابر افزایش یافته است

رییس مجلس شــورای اســلامی گفت: اگــر قانــون در جامعه مبنای 
تصمیم گیری نباشــد، جامعه دچار چالش، کندروی، تندروی و انحراف 
می شــود و فرصت ها از دست می رود.به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر 
قالیباف صبح امروز )چهارشــنبه ۲۳ اسفند ماه( در همایش جایزه ملی 
قانون، گفت: هر جامعه ای نیازمند ثبات است و ثبات هم در بستر قانون 
اتفاق می افتد. قانون گرایی و قانون مداری مهم ترین هنجارسازی است که 
باید در هر جامعه ای رخ دهد. امروز رســیدن به رشد و پیشرفت بر بستر 
عدالت، نظم و امنیت امکان پذیر نیست، مگر اینکه بر مدار و بستر قانون 
حرکت کنیم.وی بیان کرد: مــا این توفیق را داریم که در زمانی زندگی 
کنیم که به برکت خون شهدا و حضرت امام )ره( دارای قانونی برخاسته از 
احکام الهی هستیم و مبتنی بر مشی قرآن و اهل بیت زندگی می کنیم که 
این نعمت بسیار بزرگی برای ما محسوب می شود.رییس مجلس شورای 
اســلامی اظهار کرد: مکتب امام راحل بر ســه پایه معنویت، عقلانیت و 
عدالت اســت. اگر در کشــور ثبات و تحولی رخ دهــد، باید بر پایه این 
مکتب باشد. تحول نیازمند توازن است.قالیباف با بیان اینکه قانون مبنایی 
برای توازن و تحول اســت، تصریح کرد: ما در مجلس یازدهم به ســهم 
خودمان تلاش کردیم در این بســتر حرکت کنیم. اگر امروز چالش هایی 
در بخش هــای مختلف چون حوزه حکمرانی، آب، بــازار پولی و مالی و 
مسایل اقتصادی داریم، به دلیل این است که باید در بستر تحول مکتب 
امام )ره( باشیم البته که همه مسایل حکمرانی هم قانون نیست ولی پایه 
و اســاس آن قانون است.سعی کنیم قانون شکن نشویم وی تصریح کرد: 
ما در مجلس شورای اسلامی به عنوان کسانی که قانون می نویسیم باید 
ســعی کنیم که خدایی نکرده خودمان قانون شکن نشویم. این وقتی رخ 
می دهد که قانون از جامعیت لازم برخوردار نباشــد و با شــرایط جامعه 
منطبق نبوده و قابلیت اجرایی نداشــته باشــد. از همین جهت است که 
مقام معظم رهبری سیاست های کلان قانون گذاری را اعلام کردند و همه 
باید به این سیاست ها در اجرای قانون توجه کنیم.رییس مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: ما در قانون گذاری به نوعی اعلام ولایت می کنیم، چرا 
که قانون مطابق با شرع و قانون اساسی نوشته می شود و مردم مکلف به 
اجرای آن قانون هســتند، پس ما در مجلس شــورای اسلامی به عنوان 
قانون گذار کاری می کنیم که به نوعی اعلام ولایت است و مردم مکلف به 
اجرای قانون هستند، یعنی هر کسی که در سایه نظام جمهوری اسلامی 

ایران زندگی می کند ولو این که مسلمان باشد یا نباشد.قالیباف گفت: اگر 
قانــون در جامعه مبنای تصمیم گیری و حرکت های شــخصی و جمعی 
در عرصه های مختلف نباشــد، جامعه دچار چالش و قلدری، کندروی و 
تندروی و انحراف شــده و پیشــرفت و ثبات از جامعه گرفته و فرصت ها 
از دســت می رود. ادبیات قانون نویسی نباید ضعف داشته باشد وی ادامه 
داد: ما باید وقتی قانون را می نویسیم، اجازه دهیم که آن بخش در تدوین 
قانون نقش داشته باشد. همچنین ادبیات قانون نویسی نباید ضعف هایی 

داشــته باشد. رییس مجلس شورای اسلامی گفت: ما بیش از ۱۲۰ هزار 
قانــون و ۱۰۰ هزار آیین نامه و مقررات داریــم که مردم و گروه های کار 
در مراجعه به قوانین دچار چالش می شــوند. متأســفانه خودمان هم به 
عنوان قانون گذار آگاه نیســتیم که در گذشته چه قوانینی تصویب شده 
کــه موضوعی را در تضاد آن دنبال نکــرده و دوباره کاری نکنیم و این از 
اشــکالات جدی است. قالیباف با اشــاره به مطالبه رهبری برای تنقیح 
قوانین، بیان کرد: ما تلاش کردیم که این دغدغه را با کمک دانشجویان 

حوزه حقوق، اســاتید، مرکز پژوهش ها و معاونت قوانین مجلس شورای 
اســلامی پیش ببریم و از هوش مصنوعی هم استفاده کردیم. وی تاکید 
کرد: بعد از عید فطر گام هایی برای تنقیح قوانین برداشته و اجرایی خواهد 
شد. ما سه گام را پیش بینی کردیم که قوانین را در ۵۲ قانون مادر تنظیم 
کنیم. دو فاز آن از همین الان قابل استفاده است تا نمایندگان به قوانین 
از ۱۱۷ سال قبل دسترسی داشته باشند و فاز سوم احتیاج به زمان دارد 

که آن را پیگیری خواهیم کرد.

سخنگوی دولت گفت: پیش بینی داریم در روزهای آینده، مذاکره درباره 
واگذاری دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به بانک های غیردولتی به نتیجه 
برسد.به گزارش خبرنگار مهر، »علی بهادری جهرمی« سخنگوی دولت 
امروز در حاشــیه جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران، گفت: پیش از 
عید، جلســه دولت داریم و حتی برای جمع بندی و ارزیابی بخش های 
مختلف دولت رئیس جمهور دســتور داده است که جلسه آتی دولت که 
احتمالاً آخرین جلســه پیش از سال باشد، به صورت فوق العاده طولانی 
مدت تر برگزار شــود تا بتوانیم به مصوباتی که ضروری اســت، در سال 
۱۴۰۲ برســیم و هم اینکه به ارائه گزارش عملکرد از بخش های مختلف 
دولت رسیدگی شود.سخنگوی دولت در پاسخ به سوال خبرنگار مهر و در 
خصوص واگذاری باشگاه های پرسپولیس و استقلال دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس، بیان کرد: دو باشگاه پرسپولیس و استقلال سرمایه های ملی 
کشور هستند و هواداران زیادی دارند.وی ادامه داد: دولت رسالت خود را 
پشتیبانی از این سرمایه های ملی و حمایت از هواداران عزیز قرار داده بود 
و از ابتدا تلاش شده در موانع حقوقی و مشکلات هر چه که باشد، دولت 
کمک کار این دو باشگاه باشد.بهادری جهرمی افزود: فرایند واگذاری این 
دو باشــگاه به مردم و خصوصی سازی آنها در این دولت رقم خورد و در 
بورس هم از عملکرد مالی این دو باشگاه شفافیت ایجاد شد و هم بخشی 
از ســهام این دو باشگاه در سازمان بورس به مردم واگذار شد.سخنگوی 
دولت گفت: برای بر طرف شــدن موانع حقوقی واگذاری بقیه سهام این 
دو باشــگاه در دو سال گذشته بارها از ســوی هیأت واگذاری و سازمان 

خصوصی سازی آگهی شد تا بخش خصوصی مراجعه کند و باشگاه ها را 
خریداری کند و حامی باشگاه ها باشند و از برند و نشان آن ها بهره برداری 
لازم را داشته باشد.بهادری جهرمی در ادامه اذعان کرد: در نهایت سازمان 
خصوصی سازی پیشنهادی به هیأت وزیران ارائه کرد برای اینکه بتوانیم 
در حل مســاله این دو باشگاه تسریع کنیم و هیأت وزیران مجوزی دهد 
تا برای پرداخت بخشــی از دیون به تأمین اجتماعی به جای واگذاری یا 
فروش یکی از این دو باشگاه، واگذار شود تا مشکل حقوقی هر دو باشگاه 
به دلیل مالک واحد داشــتن، حل شــود.وی افزود: با این راهکار مشکل 
قانونی دو باشگاه برطرف می شود و تأمین اجتماعی دینی را که از دولت 
گرفته اســت، به شرکت های خودش که سودده هستند و توان اقتصادی 
مناسبی دارند، واگذار می کند.سخنگوی دولت گفت: دولت بررسی کرد و 
با این پیشــنهاد موافقت کرد و مجوز را به هیأت واگذاری داد در صورتی 
که جوانب این پیشنهاد نهایی شود، امکان قانونی داشته باشد و بتواند از 
این طرفیت قانونی اســتفاده کند. در نتیجه هیأت واگذاری روز گذشته 
تشکیل جلسه داد و جوانب را بررسی کرد و در نهایت به این جمع بندی 
نرسیدند که از مجوز دولت بهره برداری کنند و دلیل این بود که در این 
فاصله گزینه های مناسبی از مجموعه بانک های غیردولتی پیدا شده است. 
به هر صورت مذاکرات اولیه صورت گرفت.بهادری جهرمی در ادامه بیان 
کرد: بانک ها، سرمایه های عمومی مردم را در اختیار دارند و توان اقتصادی 
بالایی دارند و به عنوان شــرکت های مردمی ما محســوب می شوند، لذا 
دولت از این پیشنهاد استقبال کرد و توافق صورت گرفت تا مذاکرات لازم 

دولتی به توافق برسیم.صورت بگیرد. پیش بینی این است که در چند روز آینده با دو بانک غیر 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: صادرات محصولات 
دفاعی نسبت به دو سال گذشته حدود ۴ تا ۵ برابر افزایش یافته 
اســت و در آینده نیز باتوجه به نوآوری هایی که انجام می شود و 
ســاخت تســلیحاتی که دنبال می کنیم، افزایش خواهد یافت.به 
گزارش ایســنا، امیر محمدرضا آشتیانی چهارشنبه  - ۲۳ اسفند 
۱۴۰۲ - در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: ما در توسعه تعاملات دفاعی با همه کشورها چه در رابطه با 
قفقاز و ارمنستان که اخیراً ملاقات داشتیم و چه در رابطه با قطر 
که کشــور بسیار تاثیرگذاری در منطقه است، تعاملاتی داریم  که 
طی آن تمام مباحث منطقه را با وزیر دفاع این کشور مرور کردیم .

وی افزود: در توســعه همکاری ها کارهایی که می توانیم به عنوان 
مبنای گســترش همکاری قرار دهیم را حتماً در ســایر کشورها 
دنبال می کنیم. ارتباطات با ترکیه  و روســیه یا ســایر کشورها از 
این موارد است. وزارت دفاع ظرفیت های بسیار بزرگی در ساخت 
هواپیمــا و تعمیرات اساســی آنها دارد که تــلاش داریم آن را با 
همکاری بخش های دیگر به مراحلی برســانیم که قطعیت آن را 
اعلام کنیم.وزیر دفاع تاکید کرد: صادرات محصولات دفاعی نسبت 
به دو سال گذشته حدود ۴ تا ۵ برابر افزایش یافته است و در آینده 
نیز باتوجه به نوآوری هایی که انجام می شود و ساخت تسلیحاتی 
که دنبال می کنیم، افزایش خواهد یافت.وی گفت: در امر ساخت 
موتور پهپاد به خود کفایی دست یافته ایم. در موتورهای سنگین تر 
هم در حال تلاش هســتیم تا بتوانیم به مراحل بالاتر برســانیم.

وزیر دفاع درباره برگزاری رزمایش مشترک ایران، چین و روسیه، 
اظهار کرد: رزمایش ها در راســتای نمایــش قدرت یا آزمون یک 
ســلاح جدید در رزم برگزار می شود. در این رزمایش اما به دنبال 
تثبیت ثبات و امنیت در آبراه های منطقه است و کشورهایی مثل 

عمان، آذربایجان و پاکستان که به عنوان ناظر آمدند گواه بر اهمیت 
این رزمایش هستند. سه قدرت بزرگ دنیا با هم در این رزمایش 
تمرین می کنند که نشــانگر تاثیرگذاری آن است.آشتیانی یادآور 
شد: در امر اقتدار دفاعی در جهان از جایگاه ویژه ای برخورداریم، 

چون در راســتای بومی سازی به مرحله ای رســیده ایم که قالب 
تجهیزات مورد نیاز نیروهای مســلح را در داخل تولید کردیم که 
موجب اقتدار دفاعی ماست و نتیجه آن تقویت امنیت ملی کشور 
اســت. غالب این تجهیزات در مرحله صادرات قرار دارد.وزیر دفاع 

تاکید کرد: در زمینه فضایی در ســال آینده پیشرفت های خوبی 
خواهیم داشــت. ماهواره بر ســیمرغ موفقیت بزرگی بود و دامنه 

فعالیت مان در این زمینه را گسترش می دهیم.

در سال ۱۴۰۲ تعداد ۳۱۸ طرح به ارزش بیش از ۵.۵ میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی و تعداد ۱۷۵ طرح فرعی )درمجموع ۴۷۵( 
مصوب شده است.به گزارش خبرگزاری مهر، در دویست و هفتاد و هشتمین جلسه هیأت سرمایه گذاری خارجی و آخرین جلسه هیأت 
سرمایه گذاری خارجی در سال ۱۴۰۲، تعداد ۵۵ دستور جلسه در خصوص طرح سرمایه گذاری خارجی با حجم سرمایه گذاری بالغ بر 
۴۵۰ میلیون دلار و در بخش های مختلف اقتصادی از جمله، حوزه صنعت، دارو، مواد غذایی، ساختمان، گردشگری، تجهیزات راه سازی، 
مدیریت شهری، خدمات و کشاورزی بررسی و تصویب شد.این طرح ها از کشورهای مختلف از جمله چین، ترکیه، عراق، هند، افغانستان، امارات متحده عربی، عربستان، روسیه، پاکستان و 
ایرانیان مقیم خارج از کشور در حوزه نفت و گاز، تأمین آب، برق و گاز، حمل و نقل و ارتباطات، خدمات، ساختمان، صنعت، کشاورزی و معدن مورد بررسی قرار گرفت و به تصویب هیأت 
سرمایه گذاری خارجی رسید. در راستای تسریع و تسهیل فرایند صدور مجوزهای سرمایه گذاری خارجی، هر ماه نشست هیأت سرمایه گذاری خارجی در سازمان سرمایه گذاری برگزار 

شده و در هر نشست ده ها درخواست سرمایه گذاری خارجی بررسی، تصویب و مجوز سرمایه گذاری خارجی آنها صادر می شود.

معاون وزیر صمت گفت: شرایط گرم و خشک تا سال ۲۰۳۰ ادامه دار است و بر اساس پیش بینی ها تا سال ۲۰۴۰ ایران در منطقه خاورمیانه 
جزو کشورهای بسیار پرتنش به واسطه منابع آبی خواهد بود.به گزارش خبرگزاری مهر، علیرضا شهیدی رییس سازمان زمین شناسی و 
اکتشافات معدنی کشور با اشاره به نتایج مطالعاتی که ایران را دومین کشور از نظر نرخ و سومین کشور از نظر مساحت فرونشست در دنیا 
معرفی کرده است، اظهار کرد: در مورد این که فرونشست اتفاق می افتد که شکی نیست، ۴۰۰ دشت از ۶۰۸ دشت ایران در محدوده قرمز قرار 
دارند و هرگونه برداشت آبی از آنها ممنوع است، اما این که گفته شود ایران دومین کشور در دنیا به لحاظ فرونشست است را اعتقاد ندارم.وی 
خاطرنشان کرد: میزان فرونشست یک عدد نسبی است و عدد مطلقی نیست، سال هایی که کم باران است، فشار روی مخازن و چاه ها بیشتر 
می شود، آب بیشتری برداشت می شود و در نتیجه ممکن است فرونشست افزایش پیدا کند. در سال هایی هم که بارندگی بیشتر است، این عدد 
کم می شود.معاون وزیر صمت تصریح کرد: از طرفی فرونشست به صورت نقطه ای است، وقتی گفته می شود در یک دشت فرونشست اتفاق 

می افتد، به این معنا نیست که کل دشت چند سانتی متر در حال پایین رفتن است. در مناطق محدودی که چاه آب وجود دارد و آب برداشت می شود عدد فرونشست را داریم، مثلاً برای تهران 
یک زمانی گفته می شد که ۳۰ سانتی متر فرونشست داشته، اما الان میانگین عدد فرونشست در مناطق مختلف جنوب تهران بین ۶ تا ۸ سانتی متر است. بنابراین اگر به صورت موردی بررسی 

کنیم، اعداد و ارقام با آن چیزی که در این گزارش اخیر منتشر شده به هیچ عنوان تطابق ندارد و ما اعتقادی به این قضیه نداریم.

تصویب ۵.۵ میلیارد دلار طرح سرمایه گذاری خارجی 
در سال ۱۴۰۲

۴۰۰ دشت ایران در محدوده فرونشست قرمز

قالیباف در همایش جایزه ملی قانون:

اگر قانون مبنای تصمیم گیری نباشد، جامعه دچار انحراف می شود

واگذاری استقلال و پرسپولیس به بانک های غیردولتی در روزهای آیندهبهادری  جهرمی مطرح کرد؛
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گزیده خبر
رئیس اتحادیه خشکشویی عنوان کرد

افت تقاضای خشکشویی ها در بازار 
شب عید

رئیس اتحادیه خشکشویی و لباسشویی تهران با بیان اینکه تقاضای خشکشویی نسبت 
به ســال قبل ۳۰ تا ۴۰ درصد کاهش داشته، گفت که اتحادیه تاکنون شکایات زیادی 
در رابطه با خشکشــویی های آنلاین دریافت کرده و برخی از این واحدها استانداردهای 
شست وشــو را رعایت نمی کنند.ابوالفضل رجب زاده در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به 
کاهش تقاضای خشکشویی در آستانه نوروز نسبت به سال های قبل، اظهار کرد: همزمانی 
ماه رمضان با نوروز، سرمای هوا در اسفند و ماه و افت قدرت خرید مردم از جمله دلایل 
کاهش تقاضای خشکشــویی ها است.وی با بیان اینکه مواد اولیه این صنف متاثر از نرخ 
ارز افزایش یافته، تصریح کرد: البته افزایش ۲۰ تا ۲۵ درصدی قیمت نرخ خشکشــویی 
مربوط به ابتدای سال است و در آستانه نوروز افزایش قیمتی نداشتیم.به گفته رجب زاده 
مواد اصلی خشکشــویی، یعنی پرکلر اتیلن، وارداتی است. اما پودر شوینده، نرم کننده، 
چول لباسی، نایون و غیره در داخل تامین می شود، اما آن ها هم از نرخ ارز تاثیر می گیرند.

رئیس اتحادیه خشکشویی و لباسشویی تهران در پایان با بیان اینکه تقاضای خشکشویی 
نسبت به سال قبل ۳۰ تا ۴۰ درصد کاهش داشته، گفت: قدرت خرید موثرترین عامل 
در افت تقاضا اســت. اولویت اول تهیه مواد خوراکی و بعد پوشــاک است و بعد از این 
موارد اگر فرد توان آن را داشــته باشد از خدمات خشکشــویی استفاده می کند.وی با 
بیان اینکه خشکشــویی های آنلاین مورد تایید اتحادیه نیستند، اما همچنان به فعالیت 
خود ادامه می دهند، تصریح کرد: بیشتر واحدهای آنلاین کارگاه های زیرزمینی هستند 
که لباس را فقط با آب می شــویند یا با شست وشو درجه سه، پول خشکشویی ممتاز را 
می گیرند. معمولا هم این پول زیاد را به واسطه خدمات حمل و استفاده از چوب لباسی 
شــیک تر دریافت می کنند. اتحادیه تاکنون شکایات زیادی در رابطه با خشکشویی های 
آنلاین دریافت کرده، اما مسئولیت رسیدگی به تخلفات خشکشویی های آنلاین به عهده 

اتحادیه نیست.

حاشیه جلسه دولت

اسلامی: تا پایان دولت چهاردهم دو 
نیروگاه هزار مگاواتی افتتاح می شود

رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت: از اردیبهشــت سال آینده سایت های پرتودهی یکی 
پــس از دیگری افتتاح می شــود و امیدوارم تا پایان دولت چهاردهــم، دو نیروگاه هزار 
مگاواتی دیگر هم افتتاح شــود.به گزارش ایسنا، محمد اسلامی در حاشیه جلسه صبح 
امروز چهارشــنبه ۲۳ اسفند ۱۴۰۲ در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: در سال ۱۴۰۲ پیشرفت و عملکرد شرکت های صنعتی - معدنی ما به لحاظ 
کمی نه به لحاظ مالی ۱۸ درصد رشد داشته است که به بالای ۱۰۰ درصد پیشرفت در 
بیشتر این شرکت ها رسیده است.وی افزود: اهداف مهمی که محقق شد تولیدات جدید 
»دوتره« بود که ما را همتراز کشورهای انگشت شمار تراز اول جهان قرار داد و به عنوان 
تولیدکننده و موسسه تحقیقات صنعتی که در مرز دانش حرکت می کند مطرح شدیم.

رئیس ســازمان انرژی اتمی با اشاره به برنامه های سال آینده این سازمان، اعلام کرد: از 
اردیبهشت سال آینده سایت های پرتودهی که قول داده بودیم یکی پس از دیگری افتتاح 
می کنیم. برای اولین بار پرتودهی مخصوص کشاورزی انجام می شود.اسلامی در پاسخ به 
پرسشــی درباره افتتاح نیروگاه جدید در سال آینده، گفت: ساخت هر نیروگاه حداقل 
هفت ســال زمان می خواهد. امیدوارم تا پایان دولت چهاردهم، دو نیروگاه هزار مگاواتی 
دیگر افتتاح شود.وی در پاسخ به پرسشی درباره استفاده از ظرفیت تولید برق اتمی در 
تابستان سال آینده، اظهار کرد: برق اتمی نیروگاه بوشهر در سال ۱۴۰۲ مقام اول بازدهی 
نیروگاه های اتمی براساس ارزیابی انجمن بین المللی نیروگاه های هسته ای را کسب کرد. 
ما در ســال ۱۴۰۲ از ۷ میلیارد کیلوبایت ساعت عبور کردیم و نیروگاه نقش خود را به 

خوبی ایفا کرد. امیدوارم سال بعد هم در خدمت مردم باشد.

عملکرد نادرست تاکسی های اینترنتی؛ چالش شهروندان در روزهای پایان سال

پیامک های جعلی همچنان قربانی می گیرند

شــب گذشته که برخی خبرها از قفل شدن برخی خیابان های تهران 
حکایت داشت، انبوه مسافران در شهر با ناکارآمد شدن سیستم  حمل و 
نقل و بویژه تاکسی های آنلاین، دچار مشکل شدند و برخی گزارش ها 
نشان می داد که حتی تا سه ســاعت هم نتوانستند خدماتی دریافت 
کنند.به گزارش ایســنا، فراگیر شدن تاکســی های آنلاین و اینترنتی 
در ایران با الگوبرداری از نمونه های مشــابه  خارجی آن انجام شــد و 
درحال حاضر شــرکت های تاکسی آنلاینی وجود دارد که مورد توجه 
و استفاده شــهروندان قرار گرفته است. با روی کار آمدن تاکسی های 
اینترنتی، سیستم حمل و نقل متحول و مزایای ارزنده تاکسی اینترنتی 
باعث شــد که مردم کم کم به این خدمات اعتماد کرده و ســفر خود 
را با درخواست آنلاین خودرو انجام دهند.پرداخت هزینه به روش های 
مختلف، دسترسی شبانه روزی به تاکسی اینترنتی، اطلاع از مدت زمان 
سفر، پشتیبانی و حفظ امنیت سفر و کارآفرینی برای رانندگان از جمله 
مزیت هایی است که تاکســی های اینترنتی در مقایسه با تاکسی های 
قدیمی برخوردارند.شاید مهم ترین ویژگی که سبب تمایز آنها با روش 
سنتی می شــود را بتوان در دســترس بودن ۲۴ ساعته تاکسی های 
اینترنتی دانست؛ درواقع سیســتم آنلاین ۲۴ ساعته این امکان را به 
رانندگان داده که در هر ســاعتی از شــبانه روز کار کنند و در مقابل 
مسافران هم به همین منوال در هر ساعتی بتوانند درخواست خودرو 
را ثبت و در اسرع وقت به مقصد خود برسند؛ برخلاف سیستم مدرن 
حمل و نقل مســافر که تعداد انگشت شماری از تاکسی های قدیمی 
شــبانه روزی کار می کردند.  اختلال های گاه و بیگاه و دردســر برای 
مســافران اما شواهد نشــان می دهد که این موضوع شاید این روزها 
و البته در مناســبت ها و روزهای خاص، کمتر از ســوی شرکت های 
تاکسی های اینترنتی به آن توجه شده و وقوع اختلال های گاه و بیگاه 
نارضایتی و دردســر برای مسافران ایجاد شده است.به طور مثال طی 
روزهای گذشته برخی کاربران از اختلال در دو تاکسی اینترنتی اسنپ 
و تپســی خبر دادند؛ اگرچه در ساعت های اولیه دلیل این امر از سوی 
این دو شرکت اعلام نشد اما در نهایت گفته شد که مشکل به واسطه 
اختلال در ارتباط با یکی از شــرکت های تأمین کننده داده بوده و در 

نتیجه حدود یک ساعت با اختلال در خدمت رسانی مواجه بودند.اما در 
شرایطی که انتظار می رفت با نزدیک شدن به پایان سال و افزایش تردد 
در شــهر، شرایط برای استفاده از تاکسی های اینترنتی آسان شود، بار 
دیگر اتفاق مشابهی دیشب، شب چهارشنبه سوری رخ داد و شهروندان 
بیش از روزهای گذشــته بواسطه شــلوغی خیابان ها نیازمند تاکسی  
بودند، شــاهد مختل شدن عملکرد و ســرویس دهی اسنپ و تپسی 
بودند.فرصت طلبی تاکسی های شخصی در غیاب اسنپ و تپسیبر این 
اساس بسیاری از شهروندان برای در امان ماندن از ترافیک خودرویی، 
از وسیله نقلیه شخصی استفاده نکردند اما به نوعی در تله حمل و نقل 
عمومی افتاده اند و در نتیجه در غیاب سیســتم درست حمل و نقل، 
برخی تاکسی های شخصی با فرصت طلبی از وضع موجود، مسیری که 

همیشه شهروندان ۵۰ هزار تومان پرداخت می کنند را کرایه ۸۰۰ هزار 
تومانی درخواســت می کردند.طبق اعلام کاربران، دو شرکت تاکسی 
آنلاین در ســاعات منتهی به غروب و شب عملکرد صحیحی از خود 
نشــان ندادند و اگر شهروندی هم می توانست از تاکسی های اینترنتی 
استفاده کند، با افزایش کرایه ها روبه رو می شد. البته در کنار عملکرد 
نادرســت این دو شرکت ارائه دهنده خدمات تاکسی های اینترنتی در 
روز گذشته، در تهران تاکسی های معمولی هم به سختی پیدا می شدند 
و این سبب بروز مشکلاتی برای شهروندان شد.هشدار سازمان تعزیزات 
حکومتی به تازگی سازمان تعزیرات حکومتی درباره افزایش قیمت از 
سوی تاکسی های اینترنتی هشــدار داده و رئیس این سازمان تأکید 
کرده اســت: سازمان تعزیرات در راستای وظیفه ذاتی خود که مبارزه 

با گران فروشی است، به موضوع عجله دارم تاکسی های اینترنتی ورود 
کرد و  ســبب حذف این گزینه شد اما بر حسب گزارشات ارائه شده، 
آنها سرویس دهی را کاهش داده اند یا قیمت را بالا بردند که  همینجا 
تذکر جدی می دهم که هر دوی این اقدام مصداق تخلف است و  اگر 
احراز شود که تعمدا از ارایه خدمات امتناع  و یا گران فروشی کرده اند 
و دنبال گروگان گرفتن مردم هستند،  برخورد قاطع خواهد شد.مردم 
چطور اعلام شکایت کنند؟بر این اساس از مردم خواسته شده که اگر با 
این مسایل مواجه شدند با سامانه ۱۳۵ تماس و اعلام شکایت کنند. دو 
شعبه برای بررسی تخلفات این دو شرکت و رسیدگی به شکایات مردم 
در تهران ایجاد خواهد شــد و بصورت ویژه به این شکایات رسیدگی 
می شــود. گزینه »عجله دارم« ابزاری به جز بــرای افزایش قیمت ها 
نبوده و توجیه دیگری نداشــته است. اما شب گذشته شهردار تهران 
هم بر تلاش برای اشــراف بر تاکسی های اینترنتی با هدف جلوگیری 
از اجحاف به شهروندان تأکید کرد. علیرضا زاکانی گفت: تاکسی های 
اینترنتی از یک خلآ قانونی و برداشت ناصحیح قانونی استفاده می کنند 
و مجوزهای خود را از ســمت دریافت می کنند؛ به همین دلیل کمتر 
پاســخگو هستند؛ در حال رفع و رجوع هستیم که شرکت تاکسیرانی 
اشــراف خوبی بر این موضوع داشته باشــد تا اجحافی به مردم نشود. 
همچنین تاکسی های برقی جدیدی که وارد ناوگان می شوند، اینترنتی 
هم خدمت ارائه می دهند تا بدین ترتیب بهترین خدمات را ارائه کنیم. 
ناکارآمد شدن سیستم  تاکســی های بر خطهمچنین جعفر تشکری 
هاشمی- رئیس کمیســیون حمل و نقل شورای شهر تهران- در این 
زمینه توضیح داده اســت: ما می دانیم که شب عید تردد مردم بیشتر 
اســت و سفرها افزایش می یابد؛ اما متأسفانه انبوه مسافران در شهر و 
ناکارآمد شــدن برخی سیســتم ها مثل تاکسی های بر خط را شاهد 
هستیم بگونه ای که بعد از حذف گزینه عجله دارم مردم دچار مشکل 
شدند و گزارشات نشان می دهد که حتی تا دو الی سه ساعت نتوانستند 
خدمات دریافت کنند و باید مدیریت شــهری در تاکسی های برخط 

وارد شوند تا در مورد وضعیت سرویس دهی آنها تصمیم گیری شود.

لینک های ارســال شده برای کاربران حاوی بدافزار و ویروس است و دسترسی غیرمجاز به 
اطلاعات گوشی تلفن همراه کاربران ایجاد می کند یا کاربران را به سمت صفحات فیشینگ 
و خالی کردن حســاب بانکی آنان هدایت می کند اما به صورت کلی پیامک های جعلی دو 
مشــخصه مهم از جمله سرشماره معمولی و وجود لینک در پیام را دارند.به گزارش ایسنا، 
وقتی درمورد بزه یا کلاهبرداری صحبت می شود، باید به این موضوع توجه کرد که جرم یک 
پدیده اجتماعی است و هر کجا که جامعه ای باشد، جرم هم وجود دارد. جرم زائیده اجتماع 
اســت و برای ایمن کردن جامعه باید قانون گذار، رسانه و دستگاه های ذیربط وظایف خود 

را انجام دهند تا جامعه نسبت به جرم ایمن شود و آرامش در حد استاندارد به وجود بیاید.
طیف های مختلفی از مردم می توانند درگیر کلاهبرداری های اینترنتی از جمله پیامک های 
جعلی شــوند چراکه مجرمان ســایبری بر روی غفلت مردم حساب می کنند نه توانمندی 
خودشــان، بنابراین کسانی که در حوزه های ســایبری توانمندی بالا دارند و هکر هستند 
هیچگاه برای مبالغ پایین ریسک خطر جرم را نمی کند و آن چیزی که با آن مواجه هستیم، 
افرادی هســتند که از یک دانش بسیار محدود از حوزه سایبری برخوردارند و برای ارتکاب 
جرم روی غفلت مردم حساب می کنند.نکته قابل توجه این است مهم ترین تکنیک مجرمان 
پیامک های جعلی با بهانه های مختلف تحت عنوان های ســود سهام عدالت، ثبت نام رایانه، 
دریافت اینترنت رایگان دولت و یا دریافت ســود مشارکت در طرحهای مختلف است و در 
واقع مجرمان از قبل زیرساختی را آماده می کنند و پیامکی را با عنوان های فوق برای مردم 
ارســال می کنند.در این راستا، درباره شگرد مهندسی اجتماعی مجرمان توضیح داده شده 

که مجرمان بررسی می کنند که اذهان مردم روی چه موضوعی تمرکز دارد و سپس همان 
را به عنوان شــگرد اجتماعی خود استفاده می کند. در مرحله بعد پیامک ارسال می شود و 
بــا دریافت کننده با کلیک روی لینک و ورود به یک صفحه جعلی در نهایت به نصب یک 
نرم افزار موبایلی هدایت می شــود در حالیکه این برنامه یک بدافزار است و به همه موبایل 
دسترسی دارد. با این روند مجرم می تواند به حسابهای بانکی فرد بزده دیده دسترسی داشته 
باشد؛ در مرحله بعد، مجرم از شماره فرد بزده دیده همان پیامک مجرمانه را به افراد دیگری 
ارسال می شود و این فرد یک گره جدید در این پیامک مجرمانه شود.لینک های ارسال شده 
برای کاربران حاوی بدافزار و ویروس بوده و دسترســی غیرمجاز به اطلاعات گوشــی تلفن 
همراه کاربران ایجاد می کند یا کاربران را به سمت صفحات فیشینگ و خالی کردن حساب 
بانکی آنان هدایت می کند.دو مشخصه پیامک های جعلی اما پیامک های جعلی دو مشخصه 
مهم دارد اول اینکه این پیامک ها با ســر شــماره  معمولی ارسال می شود و مشخصه دیگر 
لینک موجود در پیامک است. باید توجه داشت که ارگان های خدماتی و دولتی پیامک را از 
شماره موبایل ارسال نمی کنند و به محض دیدن پیامکی با شماره موبایل از سوی هر ارگان 
دولتی یا خدماتی بدانید که صددرصد کلاهبرداری است.مورد دوم که درباره لینک است با 
بررسی دامنه آن می توان از جعلی بودن لینک مطمئن شد؛ دامنه لینک سازمان های دولتی 
و خدماتی ».ir« است و هرگاه لینکی از سوی سازمان دولتی با دامنه ».com« مشاهده شد 

کلاهبرداری است.

۲۴۸ کیلو شمش طلا در مرکز 
مبادله ایران معامله شد

دیروز سه شــنبه ۲۲ اســفندماه ۱۴۰۲ تالار معاملات طلای مرکز مبادله ایران شاهد 
معامله ۲۴۸ قطعه شمش طلای استاندارد یک کیلوگرمی با عیار ۹۹۵ بود.به گزارش 
ایسنا، مرکز مبادله ایران اعلام کرد: طی جلسه معاملاتی امروز و در دو عرضه عمده و 
خرد، مجموعا ۳۸۶ قطعه شــمش طلای استاندارد از سوی صادرکنندگان عرضه شد. 
میانگین قیمت شمش های طلای معامله شده در این روز،  ۳ میلیارد و ۹۷۴ میلیون 
تومان به ثبت رسید.همچنین بر اساس اعلام مرکز مبادله ایران، ششمین حراج سکه 
طلای مرکز مبادله ایران با تخصیص ۷۸۳۲ ربع سکه، ۳۰۹۵ نیم سکه و  ۳۰۳۲ تمام 
سکه به پایان رسید.ششمین حراج سکه طلا در روز سه شنبه ۲۲ اسفندماه برگزار شد 
و از مجموع ۱۳ هزار و ۳۰۵ قطعه ربع سکه ثبت سفارش شده، ۷۸۳۲ قطعه با میانگین 
قیمت ۱۲ میلیون و ۳۳۶ هزار تومان به متقاضیان تخصیص داده شد.۴۹۵۸ قطعه نیم 
سکه نیز ثبت ســفارش شد که ۳۰۹۵ قطعه با قیمت ۱۹ میلیون و ۴۹۵ هزار تومان 
تخصیص داده شد.  از مجموع ۶۷۵۵ قطعه تمام سکه ثبت سفارش شده، ۳۰۳۲ قطعه 
با میانگین ۳۴ میلیون و ۶۸۳ هزار تومان به متقاضیان تخصیص داده شد.بنا بر اعلام 
ایــن مرکز، در بین متقاضیان افرادی بالاتــر و افرادی پایین تر از این قیمت ها، قیمت 
پیشنهادی اعلام کرده و به آنها تخصیص داده شده است.طی شش جلسه حراج سکه 
طلا در مجموع ۶۸ هزار و ۴۴۱ قطعه سکه به متقاضیان تخصیص داده شد که شامل 

۵۷ هزار و ۷۳۱ قطعه ربع سکه، ۷۶۷۸ قطعه نیم سکه و ۳۰۳۲  تمام سکه است.

قیمت نفت در معاملات روز چهارشنبه بازار آسیا تحت تاثیر انتظارات بازار برای تقاضای جهانی قوی برای سوخت، افزایش پیدا کرد.
به گزارش ایســنا، بهای معاملات نفت برنت برای تحویل در ماه مه، ۴۶ ســنت معادل ۰.۶ درصد افزایش یافت و به ۸۲ دلار و ۳۸ سنت در 
هر بشــکه رســید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا برای تحویل در آوریل، ۴۷ سنت معادل ۰.۶ درصد افزایش، به ۷۸ دلار و 
۳ ســنت در هر بشــکه رسید.اوپک در جدیدترین گزارش ماهانه اش، پیش بینی خود از رشد قوی تقاضای جهانی برای نفت در سال ۲۰۲۴ 
را تغییر نداد و همچنان انتظار دارد تقاضا برای نفت امســال، به میزان ۲.۲۵ میلیون بشــکه در روز و در سال آینده به میزان ۱.۸۵ میلیون 
بشکه در روز رشد کند. همچنین پیش بینی خود از نرخ رشد اقتصد جهانی را بالا برد.در یک سیگنال دیگر از تقاضای مطلوب، آمار موسسه 
امریکن پترولیوم نشان داد ذخایر نفت خام و سوخت آمریکا طی هفته گذشته، کاهش پیدا کرده است.تحلیلگران بر این باورند که با وجود 
رشد قوی قیمت های مصرف کننده در فوریه که ناشی از افزایش قیمت بنزین و سرپناه بود، فدرال رزرو ممکن است کاهش نرخ بهره را در 
تابستان آغاز کند. نرخ های بهره پایین تر می تواند از قیمت نفت پشتیبانی کند.ییپ جون رونگ، استراتژیست ارشد شرکت آی جی در این 
باره گفت: فضای ریسک، تا حد زیادی تغییری نکرده و روی این باور حرکت می کند که بازار منتظر یک دور کاهش نرخ بهره آمریکا در ژوئن 
است. افت غیرمنتظره ذخایر نفت آمریکا و پیش بینی های رشد قوی از سوی اوپک هم از قیمت ها پشتیبانی کرد.تحلیلگران شرکت »کپیتال 
اکونومیکس« در یادداشتی برای مشتریانشان نوشتند: همچنان انتظار دارند بانک مرکزی آمریکا، تسهیل سیاست پولی را در حدود ژوئن آغاز 
کند.بر اساس گزارش رویترز، قیمت نفت در معاملات روز گذشته پس از آن که اداره اطلاعات انرژی آمریکا پیش بینی کرد رشد تولید نفت 
این کشور بالاتر خواهد رفت، اندکی کاهش پیدا کرد اما تحت تاثیر این موضوع که کاهش تولید اوپک پلاس، رشد عرضه جهانی را محدود 

نگه خواهد داشــت و موج اخیر حملات پهپادی 
علیه تاسیسات انرژی روسیه از جمله پالایشگاه ها، 
کاهــش قیمت محدود شــد.اداره اطلاعات انرژی 
آمریکا در جدیدترین گزارش دورنمای انرژی کوتاه 
مدت خود، پیش بینی کرد قیمت هر بشــکه نفت 
برنت در سال میلادی جاری به ۸۷ دلار و در سال 
میــلادی آینده به ۸۵ دلار برســد. این برآورد، به 
ترتیــب ۵.۶ درصد و ۶.۷ درصد افزایش نســبت 
بــه پیش بینی ماه قبل داشــت.این آژانس انتظار 
دارد محدودتر شدن عرضه به دلیل کاهش تولید 
داوطلبانه اوپک پلاس، قیمت نفت برنت را بالاتر از 
سطوح فعلی نگه خواهد داشت اما در سال آینده، 
با بازگشــت عرضه اوپک پلاس و افزایش ذخایر، 

قیمت ها تحت فشار نزولی قرار می گیرند.

مدیرعامل شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با بیان اینکه امســال برنامه پایش کیفیت خدمات به مســافران را به مرحله اجرا می گذاریم، 
گفت: پیش بینی می کنیم ســه تا پنج درصد افزایش مسافر هوایی داشته باشــیم.به گزارش ایسنا، رضا نخجوانی در نشست خبری مراسم افتتاحیه 
عملیات نوروزی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران گفت: در ۵۶ فرودگاه کشور آمادگی پذیرش کلیه پروازهای داخلی را داریم. کلیه امکانات و 
زیرساخت های فرودگاهی برای پذیرش مسافر فراهم است. جلسات هماهنگی هم به این منظور با سازمان میراث ث گردشگری و وزارت راه و سایر 
دســتگاه ها برگزار شــده و کمیته های تخصصی تشکیل شده است. وی ادامه داد: امســال برنامه پایش کیفیت خدمات به مسافران را به مرحله اجرا 
می گذاریم؛ این پایش پیش از این هم وجود داشته اما اکنون بر اساس معیار بین المللی است و روز جمعه به عنوان اولین فرودگاه، در فرودگاه بین المللی مشهد، برنامه پایش آغاز می شود. البته در 
خصوص منشا تاخیرها، مسئولیت با شرکت هواپیمایی است که باید چهارچوب ها را رعایت کند تا شاهد یک برنامه نوروزی در شان کردم باشیم.مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران 
با بیان اینکه پیش بینی می کنیم سه تا پنج درصد افزایش مسافر هوایی داشته باشیم، گفت: امسال یک میلیون و ۱۸۱ هزار و ۱۲۱ نفر مسافر داشتیم و پیش بینی می کنیم که سال ۱۴۰۳، یک 

میلیون و ۲۹۹ هزار و ۲۵۱ نفر مسافر داشته باشیم و شرکت فرودگاه ها آمادگی پذیرش هر پروازی که مجوز کسب کرده باشد را دارد.

مزایده فوق العاده سراســری ۵۹۷ ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی در ۲۴ استان با ارزش پایه 
کارشناســی حدود ۱۷۰۰ میلیارد تومان آغاز شــد.به گزارش ایسنا و به نقل از شــادا، به نقل از سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی، مزایده فوق العاده سراســری ۵۹۷ این ســازمان در ۲۴ استان با ارزش 
پایه کارشناســی حدود ۱۷۰۰ میلیارد تومان که از ۱۶ اســفندماه آغاز شده تا ۲۱ اسفندماه ادامه دارد.در 
این مزایده انواع و اقسام خودروهای سواری )داخلی و وارداتی( و سنگین، ماشین آلات راهسازی، تجهیزات 
الکترونیکی، پوشاک، لوازم خانگی و . . . عرضه شده است. رمزگشایی این مزایده چهارشنبه ۲۳ اسفندماه 

صورت خواهد گرفت.

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها اعلام کرد

عرضه خودروهای خارجی در مزایده اموال پیش بینی افزایش مسافران هوایی در نوروز ۱۴۰۳
تملیکی

پنجره افزایش قیمت به روی نفت باز شد
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ساخت یک محصول تحریمی 
صنعت دریا و نفت و گاز توسط 

فناوران ایرانی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

آتش پاک!!

ازهر دری خبری !!

فیات 500X در اتوبان، کوچولوی دوست داشتنی و سریع!

خودروی ۵۰۰X تنها محصول فیات در بازار آمریکاســت. این خودرو با چهار تریم پاپ، ترکینگ، اســپورت و ترکینگ پلاس عرضه می شود و تنها با یک 
پیشرانه در دسترس است. قلب تپنده ۵۰۰X 2۰22 پیشرانه ۱.۳ لیتری توربوی بنزینی است که به صورت استاندارد با سیستم چهار چرخ محرک همکاری 
می کند. البته در بازار اروپا نسخه دیفرانسیل جلوی این خودرو نیز عرضه می شود. فیات ۵۰۰X بازار اروپا در نسخه دیفرانسیل جلو قدرت ۱۴۹ اسب بخاری 
و گشتاور 2۷۰ نیوتون متری دارد. قطعاً این قدرت و گشتاور ما را تحت تأثیر قرار نمی دهد اما وزن حدود ۱۳۹۵ کیلوگرمی باعث می شود این کراس اوور 
ایتالیایی خودروی کندی نباشد. به تازگی ویدئویی توسط مجله سوپرشارژ در یوتیوب منتشر شده و می توانیم تست شتاب و سرعت ۵۰۰X را تماشا کنیم. 
این یکی از معدود مکان های دنیاست که می توان آزادانه و با هر سرعتی رانندگی کرد. تیم مجری این برنامه از دستگاه جی پی اس برای اندازه گیری داده های 

خود استفاده می کند اما اختلاف کوچکی بین آن و سرعت شمار خودرو دیده می شود.

آزمون در انگلیس به ترکیب اصلی رم خواهد رسید

پیشنهاد

چهره روز

کتاب چهار صندوق

آلن ریکمن
به احتمال بســیار زیاد نخستین شخصیتی 
که با شــنیدن نام آلن ریکمن فقید جلوی 
چشــم ما ظاهر می شود کســی نیست جز 
سوروس اسنیپ؛ پروفســور دوست داشتنی 
مجموعه فیلم هــای هری پاتر کــه باایفای 
نقــش زیبای آلن ریکمن برای همیشــه در 
تاریخ سینما جاودان شده است. آلن ریکمن 
در سال ۱۹۴۶ در شــهر لندن متولد شد و 
در زمینه هایی مانند نویسندگی، کارگردانی، 
کارگردانــی تئاتر و البتــه بازیگری فعالیت 
داشــت. مهم تریــن نمایش او بــه نمایش 
»مهمان زمســتان« مربوط می شــود که در 
ســال ۱۹۹۵ آن را در لندن کارگردانی کرد 
و روی صحنه برد. نسخه سینمایی این نمایش در سال ۱۹۹۶ با نقش آفرینی اما تامسون روی 
پرده ســینماها رفت.آلن ریکمن در طول دوران کاری خود توانســت جوایز ارزشمندی مانند 
 Rasputin: Dark Servant of Destiny جایــزه گلدن گلوب برای نقش آفرینی در فیلم تلویزیونی
و جایزه امی برای بازی در همان فیلم را به دســت آورد. آخرین نقش آفرینی آلن ریکمن قبل 
از مرگ او فیلم Eye in the Sky به شــمار می رود که او درکنار بازیگرانی مانند آرون پال و هلن 
میــرن به ایفای نقش پرداخت. آلن ریکمن در ســال 2۰۱۵ به دلیل یک ســکته کوچک در 
بیمارســتان بستری شد و به همین دلیل پزشکان متوجه شدند او دچار سرطان پانکراس شده 
اســت. این بازیگر دوست داشتنی متاسفانه در ســال 2۰۱۶ در اثر همین بیماری در سن ۶۹ 
سالگی درگذشت ولی بدون شک برای همیشه در یاد اهالی سینما باقی خواهد ماند. ریکمن 
در سال ۱۹۹۵ در »تئاتر آلمیدا« ی لندن نمایش »مهمان زمستان« را کارگردانی کرد. وی در 
ســال ۱۹۹۶ نسخه سینمایی این کار را با بازی اما تامسون و مادر واقعی او، فیلدا لاو ساخت. 
این نسخه سینمایی نامزد جایزه شیر طلایی جشنواره فیلم ونیز بود اما برنده جایزه نشد.وی 
در سال 2۰۰۵ نمایش نام من ریچل کوری است را نویسندگی و کارگردانی کرد. پس از آن در 
سال 2۰۱۴ فیلم یک هرج و مرج کوچک با بازی کیت وینسلت کارگردانی کرد. آلن در اوت 
2۰۱۵، دچار یک ســکته کوچک شد، که منجر به تشخیص سرطان پانکراس گشت. ریکمن 

پنجشنبه ۱۴ ژانویه 2۰۱۶ در سن ۶۹ سالگی درگذشت.

فرهنگ

دبیر نمایشــگاه ایران هلث 2۰2۴ از ثبت 
نــام بیــش از ۵۰۰ شــرکت داخلی برای 
حضور در این نمایشــگاه خبر داد و گفت: 
روند ثبت نام شرکت ها همچنان ادامه دارد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پارک 
فناوری پردیس، امین رضا خالقیان با اشاره 
بــه اینکه بیش از 2۵ هزار متر مربع فضای 
نمایشگاهی تا کنون جهت برگزاری بیست 
و پنجمیــن دوره اختصــاص یافته که در 
صورت نیاز قابل افزایــش نیز خواهد بود، 
تصریح کــرد: هماهنگی هــای لازم برای 
هرچه باشکوه تر برگزار شــدن این رویداد 
مهم کشور با سازمان های دولتی، تشکل ها، 
انجمن های حوزه سلامت و فعالان صنعت 
صــورت گرفته اســت.خالقیان افزود: تا به 
این لحظه درخواســت های ثبت شــده از 
شــرکت های خارجی در قالــب غرفه های 
ارزی به بیش از ۴۰۰۰ متر مربع رســیده 
اســت و امید داریم میزبان شــرکت های 
خارجی بیشــتری نســبت بــه دوره های 
گذشته این نمایشــگاه باشیم.براساس این 
گزارش، ایران هلث بیســت و پنجم از 2۹ 
اردیبهشــت لغایت ۱ خرداد ۱۴۰۳ توسط 
پارک فناوری پردیس در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار خواهد شد.علاقه مندان جهت 

کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام می توانند به پایگاه ir.iranhealth2۰2۴ مراجعه کنند.

دبیر نمایشگاه خبر داد؛

ثبت نام بیش از ۵۰۰ شرکت برای حضور در 
ایران هلث ۱۴۰۳

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

در ابتدای ایــن نمایش دو پرده ای، هر چهار گروه 
با یکدیگر همفکر میشــوند و برای صیانت از خود 
دست به ساخت مترسکی میزنند.آن ها تا میتوانند 
مترســک را مجهز میکنند. اما طولی نمیکشد که 
مترســک که اکنون از لحاظ قــدرت در مرتبه ی 
بالاتری از چهارگروه قرار دارد، همه چیز را در دست 
میگیرد و لگام گسیخته، مرکب قدرت به سرمنزل 
مقصود میراند.مترسک به سان کابوسی بر سر آنها 
فرود می آید و دیکتاتور مآبانه ســعی در به زنجیر 
کشــیدن آنها دارد. طولی نمی کشد که مترسک 
از آنها میخواهد تا به دســت خــود صندوق هایی 
بسازند تا آنها را درونشان محبوس کند. چندی بعد، 
هرچهار گروه از خفقان موحود به تنگ آمده و دور 
از چشم مترسک، از صندوق ها بیرون می آیند.در 
میان صحبتهایشان چیزی آشنا حس میکنند ولی 
بخاطر نمی آورند که چندی پیش هم قســم شده 
بودند و به دســت خود اهریمن را آفریدند. اکنون 
دیگر شــهامت سابق را ندارند. هربار که میخواهند 
بر نابودی دیوصفت هم پیمان شــوند، به باد پیله 
ی آسوده ی غفلتشان می افتند و تعلل می کنند. 
هیچ کس حاضر به اثبات برادریش نیست جز سیاه، 
که تیشه برمیگیرد و ریشه ی زندان را می کند. اما آن هر سه، اکنون از بیم خشم اهریمن و برباد رفتن سودشان به 
صندوق برمیگردند و سیاه را تنها میگذارند.برخلاف اکثر نمایشنامه های بیضایی که زبانی سخت و لغاتی کمتر شنیده 
شده در آنها بسیار به کار رفته است. این نمایشنامه بسیار روان و خوشخوان است.حقیقت تلخی که در انتها مخاطب 

را میگزد، واقعیتی تاریخی است که بارها و بارها در سرتاسر تاریخ جهان رخ داده است.

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران در دیدار برگشت رم و برایتون در ترکیب اصلی جالوروسی به میدان خواهد رفت.به گزارش ایسنا، رم آماده می شود تا پنجشنبه شب در بازی 
برگشت مرحله یک هشتم نهایی لیگ اروپا به مصاف برایتون برود. دیدار رفت با چهار گل به سود تیم پایتخت نشین ایتالیایی به پایان رسید.به نوشته روزناه ایتالیایی 
گاتزتا دلو اسپورت، دانیله دروسی برای این دیدار تغییرات قابل توجهی را در ترکیب اصلی تیمش لحاظ خواهد کرد. بر این اساس توماسو بالدانزی، سردار آزمون و ادواردو 
بووه همگی در ترکیب اصلی رم برابر برایتون حضور خواهند داشت.نیکولا زالوسکی و زکی چلیک نیز احتمالا در ترکیب اصلی رم برای این دیدار با برایتون در ترکیب 
خواهند بود. بعید است در این دیدار کریس اسمالینگ و رناتو سانچس برای رم به میدان بروند. این دو بازیکن در تمرینات رم بعد از بازی با فیورنتینا حضور نداشتند و 

به همین خاطر فرصت حضور در بازی با برایتون را نخواهند داشت.

مدیر عامل یک شرکت دانش بنیان از ساخت سنسورهای فیبرنوری دریایی 
که پیش از این امکان واردات آن به دلیل تحریمها وجود نداشــت خبر داد 
وگفت:سنسورها در اکتشاف نفت و پایش ترددهای غیرمجاز کاربرد دارند.

بهروز خیراندیش مدیر عامل یک شرکت دانش بنیان در گفتگو با خبرنگار 
مهر با اشاره به ساخت سنســورهای فیبرنوری دریایی توسط متخصصان 
این شــرکت در این باره توضیح داد و گفت: از سنسورهای فیبر نوری برای 
اندازه گیری تغییرات فیزیکی یا شــیمیایی در محیط های مختلف استفاده 
می شود که در صنایع مختلفی چون صنایع دریایی، دفاعی و نفت و گاز و … 
کاربرد دارد.مدیر عامل شرکت نورآفرین ایده افزود: به دلیل اینکه زیر سطح 
دریا تنها امواج آکوستیک منتشر می شوند در نتیجه دتکتورها و سنسورها یا 
آکوستیک پایه ها، اهمیت بسیار زیادی دارند و در نتیجه برای اکتشاف نفت 
و پایش ترددهای غیرمجاز در حریم اســکله ها مورد استفاده قرار می گیرد.

خیراندیش آشکارسازی زیر آب برای پیدا کردن خطوط لوله نفت و اجسام 
خاص، مانیتورینگ خطوط لوله در دریا و بهبود استخراج نفت در دریا را از 
کاربردهای سنسورهای فیبرنوری در دریا برشمرد.وی با اشاره به عقد قرارداد 
با صنعت دفاعی کشــور برای به کارگیری این سنســورها در حوزه دفاعی 
کشور درباره قیمت این محصول توضیح داد و گفت: سنسورهای فیبرنوری 
در دنیا سنســورهای گران قیمتی هستند چرا که تکنولوژی روز هستند و 
از ســال 2۰۰۰ در کل دنیا مرسوم شده است. هر سامانه سنسور فیبرنوری 
از چنــد صدهزار دلار تا چند میلیون دلار بســته به اینکه در کدام صنعت 
مورد استفاده قرار می گیرد، قیمت گذاری می شود.این فعال فناور ادامه داد: 
مهم ترین صنعتی که به سمت استفاده از محصول رفته، صنعت نفت و گاز 
اســت و از آنجایی که این صنعت در کشــور ما اطلاعات زیادی از زیر دریا 
ندارد، نیازمند سامانه ای هستیم که این اطلاعات را از اعماق خلیج فارس به 
ما ارائه دهد.خیراندیش تصریح کرد: یکی از کاربردهای اصلی سنسورهای 
فیبر نوری در صنعت نفت و گاز، نظارت بر دما و فشار در خطوط لوله است. 
این سنسورها قادر به اندازه گیری دما و فشار در نقاط مختلف خطوط لوله 
هســتند. تشخیص نشتی و نقص و نظارت بر شرایط محیطی را می توان از 
ویژگی های این سنســور در این صنعت عنوان کــرد.وی با بیان اینکه این 
محصول دارای کاربری خاصی اســت و به دلیل تحریم ها اصلًا واردات آن 
به کشــور انجام نمی شد، افزود: شرکت ما در برخی حوزه های سنسورهای 
فیبرنوری پیشتاز و انحصاری است و در برخی حوزه های دیگر چند شرکت 

دیگر فعالیت دارند.

با نانوذرات لیپیدی؛

استفاده از برخی داروها برای زنان 
باردار ایمن شد

محققــان اطلاعاتی در مورد طراحی نانوذرات لیپیدی برای اســتفاده ایمن در 
دوران بــارداری ارائه دادند.به گزارش خبرگزاری مهر، در بیشــتر موارد داروها 
و روش هــای درمانی که مورد کارآزمایی بالینی روی زنان باردار قرار نگرفته، از 
لیســت داروهای مجاز برای این گروه خارج می شود و چه بسا ممکن است دارو 
برای آن ها مشکلی نداشته باشد. اما به تازگی پلتفرمی ارائه شده که به این زنان 
 )LNPs( کمک می کند ژن درمانی را به شکلی ایمن انجام دهند.نانوذرات لیپیدی
از زمان ساخت واکسن های mRNA ضدکرونا بیشتر مورد توجه قرار گرفته است. 
محققان دانشــگاه کارنگی ملون در تلاش هستند تا با درمان بیماری در سطح 
ژن، مسیر انواع روش های درمانی جدید را باز کنند.کاترین وایتهد می گوید: »در 
فکــر کردن به آینده ژنتیک، مایلیم بدانیم چه چیزی می تواند برای افراد باردار 
نیز مفید باشــد.«وایتهد در مقاله ای که در PNAS منتشر شده است، اطلاعاتی 
در مورد طراحی نانوذرات لیپیدی برای اســتفاده ایمن در دوران بارداری ارائه 
می دهد. نانوذرات لیپیدی وســایل انتقال دهنده ای هستند که mRNA را وارد 
ســلول ها می کنند.بخشی از این ســوالات در مورد ایمن بودن ژن درمانی برای 
افــراد باردار، به موضوع فقدان ابزاری امن برای انتقال مواد ژنتیکی اســت. این 
گروه تحقیقاتی روی این موضوع کار می کردند که چگونه نانوذرات در بدن افراد 
باردار نسبت به دیگران رفتار می کند.سیستم ایمنی و واکنش معمول آن به هر 
چیز خارجی، در طول بارداری تغییر می کند. درک تغییرات در پاسخ ایمنی به 
نانوذرات لیپیدی به دلیل سمیت های بالقوه و سایر مسائل مهم است.مطالعات 
این گروه نشان می دهد که اثرات نانوذرات لیپیدی در دوران بارداری وابسته به 
شیمی است. گنجاندن لیپیدهای مختلف در نانوذره، شیمی آن را تغییر می دهد، 

که به نوبه خود نحوه واکنش سیستم ایمنی را تغییر می دهد.
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